

AssensSpejderne

Dagsorden og referat fra ledermøde 7. februar 2024 kl. 18.30 i Bæverhytten

Deltagere: Blomme, Emil, Ulla, Tobias, Viktor, Gry, Søs & Hanne.

Afbud: Michael, Pernille & Rune.

1. **Velkomst** ved gruppeledere: *Blomme er ordstyrer.*

2. **Godkendelse af referat fra sidste ledermøde:** *Blomme læste det højt. Næste gang skal man reagere indenfor 5 arbejdsdage, ellers er referatet godkendt. Vigtigere, at vi følger op på eventuelle aftaler i referatet. Hanne er begyndt at sætte referaterne op på hjemmesiden, så de er tilgængelige for alle.*

3. **Valg af referent:** *Hanne*

4. **Status i grenene:**
 - a) Kort bordet rundt med stemning og børnetal i hver gren ved grenlederne.

Mikro: 20 tilmeldte, fast 17-18 til hvert møde og forældrene er gode til at melde afbud. Søde og engagerede børn. Godt program med nye mærker, som også er sjovt for de voksne at prøve af.

Mini: 13 tilmeldte, men fast kun 6 til hvert møde og 2-3 mere løst tilknyttede. Alle forældre er desværre ikke så gode til at melde afbud, så det skal de lige mindes om. God stemning, men lidt sårbart med så få faste. Derfor vil vi lige følge op; Tobias snakker med Hanne om det.

Junior: 15 tilmeldte, som alle møder flot op. Juniorerne er ved at lære selv at melde afbud og det går fint. Juniorerne er også med til selv at planlægge programmet og fx vælge mærker. Generelt god stemning og dejligt med mange og oplagte lederassistenter.

Trop: Kun 5 tilbage, men mødefaste. Det er pga. corona, at vi ikke er flere, så det bliver godt efter sommer at blive flere, når en flok juniorer rykker op. De to blivende i troppen skal på PL/PA-kursus.

Senior: 8 tilmeldte, som ses på kryds og tværs. Vil arbejde mere på at se de andre klanspejdere i divisionen, fx Glamsbjerg i vinterferien. Hjælper hvor vi kan, fx til store løb, PLAN på landsplan, mv.

- b) Hvordan går kommunikationen - grenene imellem og i de enkelte grene?

Stadig behov for at arbejde med overgangen mellem mikro og mini, da der er faldet flere fra hos mini igen desværre. Ift. næste oprykning, så aftaler vi, at vi altid lige ser på spejderne og vurderer, om oprykning skal vente. Det har fx været en god løsning i år, at vi har ventet med at rykke nogle mikroer op.

- c) Er der brug for ekstra ledere eller hjælpere i nogle grene?

Pernille har meddelt, at hun stopper som minilederassistent, da hendes egne børn stopper til spejder. Tobias taler med Pernille om det.

Søs vil gerne fast hjælpe i stedet som minilederassistent. Tobias og Søs taler om, hvad der kan gøres ellers for at få flere hænder, fx med skiftende forældre-hjælp, frem til sommeren. Alle tilbyder at hjælpe, hvis bare vi får besked i god tid.

Lucas er stoppet som mini-hjælper, da han havde for travlt. Det har været en rigtig god hjælp med Lucas, så stor tak.

Tobias og Søs taler med Thilde om den nye situation.

Tobias spørger Hans fra senior, om han vil hjælpe på sommerlejren.

Jack vil gerne senere komme igen og hjælpe som lederassistent i en gren, har han sagt til Søs. Det håber vi på.

Hanne laver en "kampagne" overfor forældre og tidligere spejdere, som måske kan lokkes til at blive ledere eller hjælpe på lejre. Kan sendes ud pr mail og på Facebook; og udvalgte kan "prikkes".

- d) Lederkurser: Har nogen været afsted? Har andre lyst?

Ingen har nået at være afsted.

Muligheder her i marts, både på landsplan og i divisionen, for nye ledere. Men der findes også mange forskellige kurser på landsplan for erfarne ledere.

Der er også meget materiale om de enkelte grenes udvikling på korpsets hjemmeside, som er godt at lære af. Hanne sender links rundt.

5. Planlægning af grupperådsmøde 26/2 kl. 19.00:

- e) Beretninger fra grenene skal sendes til Tobias senest 10 dage før.

- f) Gaver til hhv. Jan som afgående formand og Ole som afgående bestyrelsesmedlem (og tidligere gruppeleder):

Søs køber gaver. Blomme laver kort.

- g) Status ift. ny forperson for bestyrelsen:

Hanne har gode tilkendegivelser fra en.

6. Planlægning af fælles aktiviteter på tværs af grene:

- a) Fælleslejr for hele gruppen i 2024: Hvornår, hvor og hvordan?

Søs & Emil vil gerne planlægge fællesturen, vi prøver med 12.-14. april.

Hanne sender planlægningsmaterialet fra sidste år, som kan genbruges.

- b) Sct. Georgs møde 23/4: Hvem gør hvad?

"Same procedure as last year", så tropen forbereder det meste. I år vil mikro gerne lave historien som teater af en art, i stedet for at Ulla læser det.

Hanne sender "seddel" ud.

- c) Valdemarsdag 15/6: Hvem gør hvad?

Alle grene bortset fra mikro inviteres med.

Der skal vælges to fanebærere fra hhv. junior og trop. Blomme pudser faner.

Blomme genbruger sidste års seddel, som Hanne sender ud.

- d) Midsummerfest 25/6? Hvem gør hvad?

Vi planlægger det senere og inkl. oprykning.

- e) Oprykning – sammen med midsummerfesten eller som vi plejer efter sommerferien? Hvem gør hvad?

Vi tager oprykningen sammen med midsummerfesten fremover. Så man ved, hvem man starter med efter sommerferien. Men sommerlejren fastholdes i ens "gamle" gren.

- f) Sommerlejr: Hvad gør de forskellige grene og hvad skal koordineres?

Mikro skal på sheltur på Aborg Mark med to overnatninger.

Mini og junior skal til Thurøbund.

Trop og Klan på Jamboree Tydal-lejr.

- g) Første møde efter sommerferien er 13/8.

7. Planlægning af lederarrangementer:

- a) Kriseparat-kursus lørdag 24/2 kl 10-12 kursus i Bæverhytten. Tilmelding til Blomme 1 uge før.

Ulla, Tobias, Emil & Hanne vil gerne med. De øvrige melder tilbage til Blomme.

- b) Den røde tråd 3/3- 24 kl.14-15.30 ved Ditte fra Divisionen. Tilmelding til Blomme 1 uge før.

Hanne, Søs & Tobias vil gerne med. De øvrige melder tilbage til Blomme.

8. Økonomi & praktik:

- a) Hvilke børn skal der søges kontingentkroner for fra Assens Kommune?

Det er der styr på; Tobias melder ind til kommunen.

Hvis der er nogle spejdere, som har problemer med betaling af lejre, så kan bestyrelsen spørges om tilskud. Grenlederne skal være obs på det.

- b) Udeståender ved hytten og/eller grunden?

Bestyrelsen har sagt okay til alle vores ønsker, nu skal der følges op jf. de sidste referater.

- c) Ledere får ny sangbog.

Blomme har en sangbog med til alle.

- d) Skovdam Division leder efter ledere til divisionsledelsen:

Pt. har ingen mere ledig tid, men Ditte har også fået tilkendegivelser fra andre.

- e) Divisionens årshjul:

Se på den udsendte seddel, hvor der er aktiviteter for de enkelte grene og støt gerne op om det.

- f) Orientering om eventuelt jubilæum.

Blomme er i dialog med nogle tidligere spejdere om at lave et arrangement næste år, hvor der er 105-års jubilæum. De taler om det igen efter sommerferien. Kunne fx være ifm. tænkedag.

9. Næste møde: Dato, tid og dagsorden.

Onsdag 15. maj kl. 18.30. Mette sørger for kage.

10. Eventuelt

Jobs, der giver indtjening:

Lillebror-Iodder: Junior og trop tager det igen i år. Tobias bestiller 300 styks.

Rød løber skal rulles ud 4. maj; Blomme skriver ud herom, evt. med Hannes hjælp. Vi får 3.000 kr. for det.

Uddeling af jubilæumsskrifter for Assens by. Blomme spørger til antal, inden vi giver en pris. Blomme kommenterer også på det uhensigtsmæssige i at trykke på så meget papir.

Kommunen har inviteret til et møde vedr. klimatiltag. Det er allerede i marts, så vi kan ikke nå det.

Sæbekasseløb i 2025: Vi er blevet spurgt igen, da der ikke er andre, som har meldt sig. Vi opfordrer til, at de får en anden gruppe til det, men ellers kan vi gøre det.